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Aanwezig:  
Zie bijlage 
 
 
1.0: Opening vergadering 
 
De voorzitter opent de vergadering. Hij heet allen hartelijk welkom. Een speciaal welkom aan de 
geledingen van de SPTN en het VO (Verantwoordingsorgaan) en aan de gastspreker de heer 
Jos Berkemeijer van de NVOG (voorzitter pensioencommissie) 
 
De middag bestaat uit 3 elementen.  
 

1. Presentatie Werkgroep Pensioenen (WP) door Henk Hemmers. Pensioenzaken historie 
en huidige stand van zaken. 
 

2. Presentatie Gastspreker Jos Berkemeijer van de NVOG. Actualiteit en kanttekeningen 
concept nieuwe pensioenstelsel. 
 

3. Discussie 
 

N.B.: De presentatie sheets staan op de website van de VVSPTN 
 
 
2.0: Presentatie WP  
 
Henk Hemmers als adviseur va de VVSPTN en de WP heeft als Thema gekozen: “Wie van het 
verleden niets leert doet het in de toekomst verkeerd”. 
Hij gaat kort in op de historie van het pensioen gebeuren.   
Hij toont aan dat de eis van het gebruik van de actuele rente voor de Pensioen verplichtingen 
leidt tot problemen bij veel pensioenfondsen. 
 
De volgende vragen werden behandeld. 
In de presentatie van Henk wordt gesproken over rendementen. Zijn dit bruto of netto 
rendementen. Het betreft hier netto rendementen. 
Henk stipt het mogelijke persoonlijke pensioenpotje aan. Wordt hier bedoeld een pensioenpotje 
bij een willekeurig fonds of bij een specifiek fonds. Hier wordt bedoeld een specifiek fonds. 
Heer Woldendorp merkt op of vraagt eigenlijk wanneer het bij de politiek doordringt dat de 
Rekenrente de huidige problemen veroorzaakt en niets anders. De term ligt gevoelig en er moet 
wel wat gebeuren. Op dit moment ligt de focus bij de MSR (Macro Stabiele Rentevoet). Jos gaat 
hier ook wat over zeggen. 
 
Wim de Vries merkt op dat de Rekenrente en beleggingsmix misschien worden onderschat bij 
het beleggingsadvies voor een pensioenfonds. 
 
 
 

 
 

Verslag van de Miniconference VVSPTN woensdag 12 oktober 2017 bij 
 SFC Shared Facility Centre) Thales 



  Concept revisie: 0 

Pagina 2 

 

 
 
3.0: Presentatie NVOG gastspreker 
 
Na de presentatie van Henk Hemmers presenteert Jos Berkemeijer de actualiteit in 
pensioenland.  
 
Hij concludeerde dat de huidige situatie ten aanzien van een mogelijk nieuw pensioen stelsel 
muurvast zit. Het is aan de sociale partners eruit te komen. 
 
Hij heeft zelf op een sheet de consequenties van het nieuwe regeerakkoord uitgewerkt. 
 
Het nieuwe regeerakkoord geeft aan dat er meer tijd wordt genomen. In 2018 moet er een soort 
van overeenstemming zijn en het nieuwe stelsel zal in 2020 ingaan. Dat is zorgvuldig gepland 
omdat dan de 5 jaar voorbij zijn en eventuele kortingen op de bestaande pensioenen actueel 
wordt. Door een nieuw stelsel in te voeren wordt dit probleem omzeild. 
 
Ook is het volgens Jos zo dat de NVOG zich sterk maakt het niet alleen aan de sociale partners 
over te laten maar dat ook de ouderen organisaties deel gaan uitmaken van de 
onderhandelingen over het nieuwe pensioen stelsel.  
 
Het probleem van de rekenrente wordt ontzeild door over te gaan van de RTS naar de MSR. 
 
Nu wordt de dekkingsgraad nog berekend met de zogenaamde risicovrije rente (RTS). Deze 
berekeningssystematiek leidt ertoe dat de dekkingsgraad van pensioenfondsen te laag is om te 
kunnen indexeren, terwijl de pensioenfondsen in het algemeen goede tot zeer goede 
rendementen maken en hun vermogen stijgt. 
 
KNVG en NVOG stellen de Tweede Kamer en de staatssecretaris van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid voor om de soliditeit van pensioenfondsen te berekenen op basis van de 
“Macro Stabiele Rentevoet” (MSR). Deze berekeningssystematiek leidt zowel voor 
gepensioneerden als werkenden tot meer evenwichtige resultaten. 
 
4.0: Discussie 
 
Wim de Vries vraagt/stelt: Wat is er waar van nieuwe plannen over de opbouw van pensioenen? 
 
Er is wel discussie over tussen de sociale partners. Men praat over een optie van afscheiden. De 
huidige gepensioneerden gaan verder in het huidige fonds. Een nieuw op te richten fonds (bijv. 
SPTN 2.0) behartigd alleen de belangen van de actieven die met de opbouw die met de opbouw 
van hun pensioen bezig zijn. Hierbij kan voor dat fonds de beleggingsstrategie heel anders zijn. 
Voor de gepensioneerden is er dan geen premie inleg maar ook geen verplichtingen richting de 
actieven. Shell heeft inmiddels al voor deze optie gekozen. Dit heeft wel een impact op de 
duration. Deze wordt namelijk korter? 
 
De NVOG ziet niet zoveel heil in opsplitsing. Daar wil men gaan voor een nieuw systeem voor 
alle deelnemers actieven en gepensioneerden. Men kiest voor solidariteit en collectiviteit. 
 
Henk Prakken stelt dat in de vereiste premie om tot een voldoende opbouw te komen voor 
ouderen er reeds rekening is gehouden met de lage rekenrente. Voor de gepensioneerden is de 
rekenrente een molensteen omdat er geen opbouw is. Is dat niet inconsistent? Ook in de SER 
zitten geen gepensioneerden, wederom inconsistent. 
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Jos antwoord dat de overheid de spelregels bepaald. Ze mogen wel beslissen maar hebben 
geen verantwoordelijkheid. 
 
 
 
5.0: Afsluiting 
 
Sander van der Schoot sluit de conferentie af met dankzegging aan de grote opkomst van de 
gepensioneerden en de andere geledingen. Hij dankt Jos Berkemeijer voor zijn bijdrage. Hoewel 
niet alle zaken misschien begrepen zijn is het toch een nuttige middag geweest en zijn we weer 
op de hoogte van de actuele gang van zaken. 
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